
 Південне міжрегіональне управління Державної служби з питань 

праці 

 

Запитання: Чи може адміністрація підприємства відмовити особі з 

інвалідністю 2 групи у наданні неповного робочого дня або неповного робочого 

тижня? 

Відповідь: Відповідно до статті 172 Кодексу законів про працю України, у 

випадках, передбачених законодавством, на роботодавця покладається обов'язок 

організувати навчання, перекваліфікацію і працевлаштування осіб з 

інвалідністю відповідно до медичних рекомендацій, встановити на їх прохання 

неповний робочий день або неповний робочий тиждень та створити пільгові 

умови праці. 

Тобто, особі з інвалідністю за бажанням або за вимогами індивідуальної 

програми реабілітації можуть встановлюватися режим роботи на умовах 

неповного робочого дня (неповного робочого тижня) та пільгові умови праці. 

Якщо у рекомендаціях МСЕК зазначено, що особа з інвалідністю може 

працювати за своєю посадою на умовах скороченого робочого дня, 

роботодавець на прохання працівника зобов’язаний встановити йому неповний 

робочий час. 

Для цього працівник повинен подати заяву про встановлення неповного 

робочого часу, а роботодавець видати відповідний наказ. 

У разі незгоди працівника на переведення його на неповний робочий день 

роботодавець не має права в односторонньому порядку встановити йому 

неповний робочий день. Неповний робочий час може встановлюватися шляхом 

зменшення тривалості щоденної роботи, кількості днів роботи протягом тижня 

чи одночасно шляхом зменшення і кількості годин роботи упродовж дня, і 

кількості робочих днів. Роботодавець зобов’язаний на прохання працівника, що 

має право на неповний робочий час, встановити робочий час тієї тривалості, про 

яку просить працівник. 

Відповідно до статті 56 Кодексу законів про працю України, за угодою між 

працівником і роботодавцем може встановлюватись як при прийнятті на роботу, 

так і згодом неповний робочий день або неповний робочий тиждень. 

https://www.facebook.com/GUDERGPRACY?__cft__%5b0%5d=AZVd5ycQUc0XoSabmzGxcnA7z65RemqgOG2XLHE1LrtFwqNLMQULSoLKWf_zkfigXA5TZea0vg-HRZMUkgOL4-baAC_OFUuIQznguvu02lZvVO6TeZJQjTzUTz1EEOZum3KzDYhjKnpWDUxc1NN8rCsnm_N-tCY0bnsDVcf7R_HEtPHeu0TLR1ELoZL5hLbhiLATjnaA3xKCgeRX9iACIKO3xhYIEYLODzsC9pkAHFTYQw&__tn__=-UC%2CP-y-R
https://www.facebook.com/GUDERGPRACY?__cft__%5b0%5d=AZVd5ycQUc0XoSabmzGxcnA7z65RemqgOG2XLHE1LrtFwqNLMQULSoLKWf_zkfigXA5TZea0vg-HRZMUkgOL4-baAC_OFUuIQznguvu02lZvVO6TeZJQjTzUTz1EEOZum3KzDYhjKnpWDUxc1NN8rCsnm_N-tCY0bnsDVcf7R_HEtPHeu0TLR1ELoZL5hLbhiLATjnaA3xKCgeRX9iACIKO3xhYIEYLODzsC9pkAHFTYQw&__tn__=-UC%2CP-y-R


Оплата праці в цих випадках провадиться пропорційне відпрацьованому часу 

або залежно від виробітку. 

Робота на умовах неповного робочого часу не тягне за собою будь-яких 

обмежень обсягу трудових прав працівників 

 


